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P R O T O K Ó Ł 
z posiedzenia Rady Dziekańskiej Wydziału Filozofii i Nauk Społecznych 

Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu  
z dnia 12.12.2023 r. 

 
OBECNI: 

1. prof. dr hab. Marek Jeziński,  
2. prof. dr hab. Krzysztof Rubacha,  
3. Aleksandra Wiśniewska (313731), 
4. dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK,  
5. dr hab. Małgorzata Fedorowicz-Kruszewska prof. UMK,  
6. dr hab. Violetta Kopińska, prof. UMK,  
7. dr hab. Marek Nasieniewski, prof. UMK, 
8. dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK,  
9. dr hab. Radosław Sojak, prof. UMK,  
10. dr hab. Adam Tarnowski, prof. UMK,  
11. dr hab. Michał Wróblewski, prof. UMK, 
12. dr Mariusz Jarocki,  
13. dr Anna Karczmarczyk 
14. mgr Anna Mielczarek-Taica 
15. Jakub Michalak,  
16. Mateusz Szudra 
17. dr Anna Kola 
18. dr Bibianna Bałaj 
19. dr Joanna Szalacha-Jarmużek 
20. prof. dr hab. Zbigniew Nerczuk 

 
NIEOBECNI: 

1. dr hab. Maciej Trojan, prof. UMK,  
2. mgr Aleksandra Jarocka. 
3. prof. dr hab. Tomasz Szlendak (głos doradczy) 
4. 10.dr hab. Łukasz Dominiak, prof. UMK (głos doradczy) 
5. Sylwia Piłat 
6. Kajetan Szmul 
7. dr Adrian Wójcik 
8. prof. dr hab. Tomasz Kupś, 

 
 

 
GOŚĆ: 

1. dr Beata Bielska (głos doradczy) 
2. mgr Kseniia Korshunova 
3. mgr Monika Skowrońska 
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PORZĄDEK OBRAD:   
 

1. Otwarcie posiedzenia  
  

2. Informacje i komunikaty Dziekana  
  

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Dziekańskiej z 14 listopada 2023 r.  
  

4. Uchwała Rady Dziekańskiej w sprawie przedłużenia zatrudnienia prof. dr hab. Ewy Głowackiej 
od 1lutego 2024 w związku z przejściem na emeryturę – referuje prof. dr hab. Marek Jeziński  
  
5. Uchwała Rady Dziekańskiej w sprawie zatrudnienia dr Marjukki Mikkonen w Instytucie Socjologii 
od 1.11.2024 r. w ramach projektu YUFE4Postdocs – referuje dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. 
UMK  

  
6. Uchwała Rady Dziekańskiej sprawie przedłużenia funkcji kierownika studiów doktoranckich w 
zakresie pedagogiki dla prof. Krzysztofa Rubachy – referuje dr hab. Violetta Kopińska, prof. UMK  
  
7. Uchwała Rady Dziekańskiej w sprawie wyznaczenia 3 członków Komisji Oceniającej Rady 
Dyscypliny Psychologia – referuje dr hab. Adam Tarnowski, prof. UMK  

  
8. Uchwała Rady Dziekańskiej w sprawie przyjęcia raportu z badań oceny zajęć dydaktycznych 
prowadzonych na Wydziale Filozofii i Nauk Społecznych w roku akademickim 2022/2023 – referuje 
Prodziekan ds. kształcenia dr Anna Kola  

  
9. Wolne wnioski   
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Posiedzenie Rady Dziekańskiej Wydziału Filozofii i Nauk Społecznych rozpoczęło się o godzinie 
13.15. Posiedzenie odbyło się w trybie zdalnym w aplikacji Teams. 

 
Ad 1 Otwarcie posiedzenia  

 
Przewodniczący obrad, Dziekan dr hab. Radosław Sojak, prof. UMK, otworzył posiedzenie Rady 

Dziekańskiej Wydziału Filozofii i Nauk Społecznych i powitał wszystkich obecnych.  
Dziekan poprosił dra hab. Marka Nasieniewskiego, prof. UMK o konsultowanie protokołu z 

posiedzenia Rady Dziekańskiej. Zaproszony konsultant wyraził zgodę. 
Następnie Dziekan dr hab. Radosław Sojak, prof. UMK poinformował o braku protokołu z 

poprzedniego posiedzenia. Zapytał, czy członkowie posiedzenia chcieliby wnieść uwagi. Nikt się nie 
zgłosił. Poprosił także o przegłosowanie przyjęcia porządku obrad, co nie było możliwe ze względu na 
brak przygotowanego głosowania w tym punkcie. W związku z tym poprosił o przyjęcie porządku obrad 
w trybie głosowania przez opcję „podniesienia ręki” dostępnej w programie Microsoft Teams. Porządek 
obrad przyjęto jednogłośnie.  

 
Ad 2 - Informacje i komunikaty Dziekana. 

 
Dziekan rozpoczął swe wystąpienie od uwagi, że w końcówce roku rozpatrywane są sprawy 

finansowe oraz plany na przyszły rok. W związku z tym, Pan Dziekan w konsultacji ze wszystkimi 
Dyrektorami przygotował plan zatrudnienia. Celem przeprowadzenia negocjacji, stawił się na spotkanie 
u Pana Rektora prof. dra hab. Andrzeja Sokali przedkładając przygotowany plan. Negocjacje nie były 
proste. Postulaty różnego rodzaju Pan Rektor odrzucił. Pozytywną decyzją było uzyskanie od Pana 
Rektora zgody na odtworzenie etatów, które zniknęły w ostatnim roku oraz uzyskanie zgody na jedno 
nowe zatrudnienie na kierunku Cognitive Science w kontekście YUFE oraz umiędzynarodowienia.  

W tygodniu poprzedzającym posiedzenie, odbyło się posiedzenie Rady Rektorskiej dotyczące 
zarządzenia Rektora o gospodarce finansowej na nadchodzący rok. W tym roku praca odbywała się na 
zmniejszonych limitach. Wydziałowi Filozofii i Nauk Społecznych „obcięto” ok. 20 % budżetu. Pan 
Dziekan zakłada, że wysokość limitów będzie dokładnie taka sama, jak w zeszłym roku. Jednak nie ma 
jeszcze w tej sprawie żadnej informacji – nie wpłynęło pismo o wysokości limitów. Nie będzie pieniędzy 
na żadne remonty. Nadal trwa stan „zamrożenia zatrudnienia”. Na spotkaniu przekazano kilka 
dodatkowych informacji. Pierwsza, to informacja, że Rząd podtrzymał decyzję o dwukrotnym wzroście 
wynagrodzenia minimalnego w nadchodzącym roku. Będzie to dla Uniwersytetu bardzo dużym 
wyzwaniem finansowym. Uniwersytet dostanie dodatkową subwencję, ale mimo to, będzie istniała 
potrzeba poszukiwania dodatkowych funduszy wewnętrznych w celu zachowania „drabinki” 
wynagrodzeń. Druga dobra i ważna informacja w sprawach finansowych jest taka, że Uniwersytet na 
poziomie tzw. „kapitału pracującego” jest zabezpieczony w swojej płynności finansowej na cały następny 
rok. Nie będzie trzeba brać kredytu obrotowego, co jest optymistyczne. Trzecia podniesiona kwestia 
dotyczy finansowania procedur awansowych, zwłaszcza ze szkół doktorskich. Pan Dziekan 
zaproponował, aby koszt prowadzenia postępowań był dzielony na pół na wydział i szkołę doktorską. Na 
spotkaniu nie było dyrektorów szkół doktorskich, dlatego propozycja poszła niejako w próżnię. Prorektor 
ds. Kształcenia prof. dr hab. Przemysław Nehring zaproponował z kolei rozwiązanie polegające na tym, 
żeby z poziomu dziekańskiego zarezerwować pieniądze na wszystkie spodziewane procedury i podzielić 
resztę, która zostanie. Jednak Pan Dziekan jest sceptyczny do takiego rozwiązania z obawy na to, że 
pieniądze wstępnie będą zablokowane na poziomie wydziałów. Spowoduje to działanie w trybie mocno 
oszczędnościowym w trakcie roku, a odblokowanie środków w październiku stanie się przyczyną 
pośpiesznego wydawania środków pod koniec roku. Jeśli jednak taka decyzja wejdzie w życie, trzeba 
będzie działać w trybie oszczędnościowym. Kolejna informacja finansowa dotyczyła tego, że uniwersytet 
w czerwcu 2024 r. spodziewa się subwencji. Wg Pana Dziekana nie jest to dobra informacja, gdyż 
wpłynie to na trudności w drugiej części roku. Ponadto uniwersytet przygotowuje się do sprzedaży części 
nieruchomości. Pan Marszałek Województwa chce kupić zabytkowy Folwark z początku XX wieku i 67 
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hektarów ziemi w Piwnicach, by stworzyć tam „żywe” Muzeum Ziemi Kujawskiej i Dobrzyńskiej. Jeśli 
transakcja dojdzie do skutku, Uniwersytet nie będzie musiał ponosić kosztów utrzymania Folwarku. 

Wbrew oczekiwaniom, na posiedzeniu nie powiedziano, jak wygląda sytuacja finansowa 
Uniwersytetu (jeżeli chodzi o konkretne dane). Sprawozdanie finansowe za ubiegły rok będzie 
przygotowywane pod koniec stycznia.  

Pani dr hab. Ditta Baczała, prof. UMK zadała 3 pytania: 
1. Czy wiadomo, kiedy pojawią się podwyżki wynagrodzenia z tytułu wzrostu pensji minimalnej? 
2. Czy władza rektorska przewiduje wypłatę dodatku przed świętami? 
3. (Dotyczące Instytutu Nauk Pedagogicznych) – Czy przewidywana jest zgoda na zatrudnienie 

osoby prowadzącej zajęcia dot. resocjalizacji? 
Odpowiedzi Pana Dziekana brzmiały: 

1. Nie wiadomo, kiedy będą podwyżki płacy minimalnej. Mówi się, że być może odbędzie się to w 
marcu. Jednakże trzeba podejść do tej informacji sceptycznie.  

2. Nie było mowy o dodatkach świątecznych. 
3. Pan Rektor wyraził zgodę na konkurs, który jest w trybie odtwarzania etatów, które w Instytucie 

były wcześniej. 
 

Pan Dziekan podjął kwestię czynności wyborczych, do których trzeba się przygotować. Pan 
Dziekan sformułował prośbę o zapoznanie się z kalendarzem wyborczym. Ponadto poprosił o 
zamieszczenie kalendarza na stronie wydziałowej, co pozwoliłoby pozostałym pracownikom na 
zapoznanie się ze zmianami dotyczącymi sposobu przeprowadzania czynności wyborczych, 
będących efektem zmian w statucie. Bez zmian pozostaje zebranie wyborcze związane z wyborem 
dziekana. Wszystkie czynności wyborcze będą się odbywały drogą elektroniczną we wszystkich 
grupach pracowników. Przy tym Pana Dziekan nadmienił, że wybory będą rozciągnięte w czasie. 
Wraził także obawę, że zwołanie zebrania pracowników w celu wyłonienia kandydatów na 
elektorów może skutkować tym, że elektorzy mogą zapomnieć o głosowaniu w wyznaczonym czasie, 
czego rezultatem będzie niska frekwencja. Być może rozwiązaniem jest umożliwienie głosowania już 
na zebraniu.  
Podsumował swą wypowiedzieć stwierdzając, że wybory będą wyglądały zupełnie inaczej niż te, 
które odbywały się dotychczasowo.   

        Pan Dziekan poinformował o przejściu do realizacji porządku obrad. 
 

Ad 3 - Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Dziekańskiej z 14 listopada 2023 r.  
 
           Zdjęty z porządku obrad. 

 
Ad 4 - Uchwała Rady Dziekańskiej w sprawie przedłużenia zatrudnienia prof. dr hab. Ewy Głowackiej od 
1lutego 2024 w związku z przejściem na emeryturę – referuje prof. dr hab. Marek Jeziński  
 

Pan prof. dr hab. M. Jeziński zreferował kwestię zatrudnienia na etacie Pani prof. dr hab. 
E. Głowackiej. Pani Profesor w związku z osiągnięciem uprawnień emerytalnych zdecydowała się przejść 
na emeryturę. Z drugiej strony Pan Profesor przedstawił zaopiniowany pozytywnie przez Radę 
Dyscypliny wniosek w sprawie zatrudnienia prof. dr hab. Ewy Głowackiej na stanowisku profesora na 
czas określony od 1 lutego 2024 r. do 30 września 2026 r. w Instytucie Badań Informacji i Komunikacji. 
W związku z tym Pan Dziekan poprosił o rozpoczęcie dyskusji w tej kwestii. Nikt nie zabrał głosu. Ze swej 
strony Dziekan także poparł wniosek oraz zarządził głosowanie.  

W głosowaniu Rady Dziekańskiej w sprawie przedłużenia zatrudnienia prof. dr hab. Ewy 
Głowackiej od 1 lutego 2024 roku w związku z przejściem na emeryturę 16 osób zagłosowało na „tak”, 
0 na „nie”; 1 osoba „wstrzymała się od głosu”.  

 
Ad 5 - Uchwała Rady Dziekańskiej w sprawie zatrudnienia dr Marjukki Mikkonen w Instytucie Socjologii od 
1.11.2024 r. w ramach projektu YUFE4Postdocs – referuje dr hab. Krzysztof Pietrowicz, prof. UMK  
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Pan Dziekan zaznaczył, że zatrudnienie Pani dr Mariukki Mikkonen realizowane będzie w 

związku z wygraniem konkursu. Jej zatrudnienie będzie finansowane z funduszy zewnętrznych. Ze 
względu na wymogi prawa fińskiego, aby otrzymać wsparcie od fińskiego rządu, Pani Doktor potrzebuje 
potwierdzenia, że proponowane zatrudnienie istotnie na nią „czeka”. Pan Dziekan oddał głos Panu dr. 
hab. Krzysztofowi Pietrowiczowi, prof. UMK. Pan Profesor potwierdził, że jest to zatrudnienie w 
wymiarze całego etatu na 36 miesięcy od dn. 1.11.2024 r. Zatrudnienie jest finansowane ze środków 
zewnętrznych w projekcie YUFE4Postdocs. Powiedział, że zyskujemy „postdoca” i wyraził nadzieję, że 
zatrudnienie będzie mogło być zrealizowane, co miałoby znaczenie w kontekście umiędzynarodowienia 
wydziału. Rada Dyscypliny przez pozytywne głosowanie poparła zatrudnienie Pani Doktor. Zgodnie z 
uchwałą nr 80 Rady dyscypliny Naukowej Nauki Socjologiczne Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w 
Toruniu, w głosowaniu tajnym, w obecności 22 z 27 osób uprawnionych do głosowania, oddano 21 
głosów.  21 głosów „za”, 0 głosów „wstrzymujących się” oraz 0 głosów „przeciwnych”. W tym momencie 
zabrała głos Pani Kierownik Anna Mielczarek-Taica i poprosiła o informowanie o ewentualnych 
problemach technicznych podczas głosowania.  

W głosowaniu Rady Dziekańskiej w sprawie zatrudnienia dr Marjukki Mikkonen w Instytucie 
Socjologii od 1.11.2024 r. w ramach projektu YUFE4Postdocs zagłosowało 17 osób. 17 osób 
zagłosowało na „Tak”; 0 na „Nie”, „0” wstrzymało się od głosów. 
 

 
Ad 6 - Uchwała Rady Dziekańskiej sprawie przedłużenia funkcji kierownika studiów doktoranckich w 
zakresie pedagogiki dla prof. Krzysztofa Rubachy – referuje dr hab. Violetta Kopińska, prof. UMK  
 

Na prośbę Dziekana, Pani dr hab. Violetta Kopińska, prof. UMK zabrała głos prosząc o zgodę na 
powołanie Prof. dr hab. K. Rubachy na Kierownika studiów doktoranckich w zakresie pedagogiki. Pan 
Dziekan otworzył dyskusję w tym punkcie. W związku z brakiem zgłoszeń, zostało przeprowadzone 
głosowanie.  

W głosowaniu Rady Dziekańskiej w sprawie przedłużenia funkcji kierownika studiów 
doktoranckich w zakresie pedagogiki dla prof. Krzysztofa Rubachy, zagłosowało 17 osób, w tym 17 na 
„tak”, „0” na „nie”, „0” wstrzymało się od głosów. 
 

Ad 7 - Uchwała Rady Dziekańskiej w sprawie wyznaczenia 3 członków Komisji Oceniającej Rady Dyscypliny 
Psychologia – referuje dr hab. Adam Tarnowski, prof. UMK  
 

Pan dr hab. Adam Tarnowski, prof. UMK poinformował, że chciałby powołać Komisję Oceniającą 
Rady Dyscypliny Psychologia i poprosić Wysoką Radę o pozytywne zaakceptowanie trzech członków: 

1. B. Bałaj 
2. M. Trojana 
3. Ł. Miciuka 
Pan Dziekan otworzył dyskusję w tym punkcie informując, że musi powstać psychologiczna 

Komisja Oceniająca oraz prosząc o poparcie tego wniosku. Ze względu na brak zgłoszeń do dyskusji, Pan 
Dziekan poprosił o link do głosowania.  

W głosowaniu Rady Dziekańskiej w sprawie wyznaczenia 3 członków Komisji Oceniającej Rady 
Dyscypliny Psychologia: 
dr hab. Maciej Trojan, prof. UMK uzyskał 16 głosów na „tak”, 0 na „nie”, 1 osoba „wstrzymała się od 
głosowania” 
dr Bibianna Bałaj uzyskała 17 głosów na „tak”, 0 na „nie”; 0 osób „wstrzymało się od głosowania” 
dr Łukasz Miciuk uzyskał 15 głosów na „Tak”, 0 na „nie”; 2 osoby „wstrzymały się od głosowania” 

 
Ad 8 - Uchwała Rady Dziekańskiej w sprawie przyjęcia raportu z badań oceny zajęć dydaktycznych 
prowadzonych na Wydziale Filozofii i Nauk Społecznych w roku akademickim 2022/2023 – referuje 
Prodziekan ds. kształcenia dr Anna Kola  
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Pani Prodziekan ds. kształcenia dr Anna Kola przedstawiła raport z badań oceny zajęć 

dydaktycznych prowadzonych na WFiNS w roku akademickim 2022/2023. Raport dostępny jest na 
stronie internetowej w zakładce Jakość Kształcenia, został skonsultowany i przyjęty przez Wydziałową 
Komisję do spraw Jakości Kształcenia. Praca nad nim trwała do piątku poprzedzającego posiedzenie 
Rady. Gromadzi on dane od 2019. Pani Prodziekan poinformowała, że podczas przygotowywania 
raportu korzystała z programu Futuro. Według niej, danych mogących mieć wpływ na rozwój kształcenia 
jest coraz mniej. Z kolei w analizach, danych i zmiennych kategorii jest coraz więcej np. rozróżnienie na 
lokalizację, status zajęć, typ jednostki prowadzącej dane zajęcia. Nadmieniła, że raport został 
przygotowany zgodnie z zarządzeniem Rektora w sprawie oceny zajęć dydaktycznych.  

Wniosek z raportu to: spadek zwrotności ankiet na WFiNS przy jednoczesnym wzroście zwrotności 
w skali Uniwersytetu. W porównaniu do zeszłego roku, odnotowane spadki na WFiNS są jednak 
minimalne. Ogólnie, ankiet jest bardzo dużo – 7200, komentarzy – 1246.  

Dla porównania: średnia ocena wydziału to 4,6, do średniej ogólnouczelnianej – 4,63 i 
zeszłorocznej na poziomie 4,63.  

Pojawiła się też nowa kategoria stosowana do analizy ocen zajęć dydaktycznych. Kategorię tę 
stanowią wyniki w przeliczeniu na poszczególne katedry i inne jednostki Wydziału, w których 
realizowane są zajęcia. Oceny oscylują pomiędzy 4,24 – 5,00. Trudno jest jednak porównać jednostki ze 
względu na niejasną strukturę podziału.  

W raporcie uwzględniono rekomendacje działań usprawniających cztery obszary: dotyczące 
Uczelnianej Komisji ds. Jakości Kształcenia, Władz Wydziału/ Instytutów, Pracowników WFiNS, 
Studentów WFiNS. 

Pan Dziekan zakomunikował, że komentarzy jest mniej. Żaden z komentarzy nie dotyczył 
bezpośrednio kwestii związanych z dydaktyką. Wszystkie dotyczyły prowadzenia zajęć. Ponad połowa, 
to komentarze pozytywne, mimo to, są one dalej ukrywane. Pani dr hab. Violetta Kopińska, prof. UMK 
zabrała głos w sprawie komentarzy z pytaniem, jak miałyby one wpływać na polepszenie jakości 
kształcenia. Dziekan w odpowiedzi przywołał zdanie Prof. dra hab. Przemysława Nehringa. Prorektor 
uważa, że komentarze pozwalają „wyłapać” sytuacje drastyczne, niepokojące. Rozwiązanie 
proponowane przez Pana prof. Przemysława Nehringa, to przeprowadzenie w pojawiających się 
przypadkach rozmowy. Jednak wg Pana Dziekana trudno takie rozmowy byłoby w praktyce zrealizować 
i pozostaje mieć nadzieje, że komentarze znikną, gdyż w komentarzach nie są poruszane kwestie 
dydaktyczne.  

W głosowaniu Rady Dziekańskiej w sprawie przyjęcia raportu z badań oceny zajęć 
dydaktycznych prowadzonych na Wydziale Filozofii i Nauk Społecznych w roku akademickim 
2022/2023 13 osób zagłosowało na „tak”, 1 osoba zagłosowała na „nie”, 0 osób wstrzymało się od 
głosu. 
 
Ad 9 - Wolne wnioski 
 

Prof. Tarnowski zapytał, czy udałoby się zorganizować uroczyste wręczanie dyplomów 
absolwentom. Pan Dziekan przekazał decyzję, że od przyszłego roku nastąpi powrót do Dyplomatoriów. 
Nie będą jednak wręczane dyplomy, a jedynie listy gratulacyjne, gdyż dyplomy będą wręczane za 
pokwitowaniem. Pan Dziekan zadeklarował, że sprawdzi, czy na Wydziale Prawa dyplomy są wręczane, 
a jeśli tak, to w jaki sposób to się odbywa w kontekście obowiązujących obecnie przepisów.  

  
 

 
_______________________ 

Protokołowała: /-/ mgr Monika Skowrońska 
 

_______________________ 
Konsultant protokołu: /-/ dr hab. Marek Nasieniewski, prof. UMK 


